
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 25. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 września 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury i budownictwa Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się w imieniu przedsiębiorców, rolników i samorządów z prośbą o wyrażenie opinii o zmianie 

ustawy o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych. 

Przepisy, które mówią, że elektrownie wiatrowe mają być stawiane w odległości większej lub równej 

dziesięciokrotności wysokości elektrowni wiatrowej od domów mieszkalnych, są ewidentnym elementem 

ograniczającym rozwój energetyki odnawialnej. Ustanowienie minimalnej odległości, zgodnie z kryterium 

przyjętym w ustawie, wprowadza w praktyce ograniczenie zabudowy w odległości ok. 1,5–2 km. Zapis ten 

blokuje tereny inwestycyjne i możliwości rozwoju. Nie pozwala on także na rozbudowę istniejących już 

elektrowni wiatrowych, czyli na tzw. repowering. Konieczna jest zmiana przepisów i umożliwienie 

podnoszenia mocy turbin przez ich umieszczenie na wyższych wieżach. Musimy wykorzystać już istniejące 

elektrownie wiatrowe, modernizować je, jeśli zachodzi taka konieczność, i wprowadzać nowe technologie 

działające znacznie ciszej. 

Społeczności lokalne apelują o konieczność nowelizacji ustawy i zawarcia w niej zapisów pozwalających 

na dalszy rozwój energetyki wiatrowej. 

Szanowny Panie Ministrze, czy w związku z krytycznymi uwagami zainteresowanych stron uważa Pan,  

że należy wprowadzić istotne zmiany w ustawie? Czy w ministerstwie trwają prace nad nowelizacją ustawy? 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 


